

Referat af bestyrelsesmøde i Hjortshøj Landsbyforum 8. april 2024

Til stede: Pia Cisco, Bjarne S. Bendtsen, Søren Nicholson og Jorun Clasen Lobach

1. Valg af referent: **Jorun**
2. Godkendelse af dagsorden: **Godkendt**
3. Siden sidst:
 - a. Møde om den nye samarbejdsaftale mellem AAK og fællesrådene, jf. mail fra MTM 26. marts 2024. **Søren kan den 25. april og Jorun kan d. 29. april. Det er forskellige steder (Lystrup og Brabrand). Vi afventer generalforsamlingen og evt. nye medlemmer. Foreløbig satser vi på d. 25. april.**
 - b. Mail om den sprøjtefri have, 22. marts 2024. **Taget ad notam.**
 - c. Mail fra Shakana Arul, 16. marts, med spørgsmål om vores "lokalsammfunnsplan". **Vi refererer til Aarhus Kommunes helhedsplan. Søren sender et svar.**
 - d. Kurt Elmstrøms mail ang. det nye buskur på stationspladsen, 14. marts 2024. **Det er uvist, hvordan opstillingen af busskuret er blevet vedtaget. Fællesrådet blev desværre ikke inddraget i beslutningen. Placeringen betyder desværre, at der ikke rigtigt er plads til byens juletræ længere. Jorun skriver til Nicolaj Bang og spørger, hvordan placeringen harmonerer med planerne for stationspladsen i øvrigt.**
 - e. Mail fra Ludvig Rinkovski med tilbud om snak ang. hjemmeside m.v., 26. februar 2024. **Vi siger tak – men nej tak.**
 - f. Offentlig høring om støjhandlingsplan 2024, jf. mail fra MTM 22. februar 2024, frist for høringssvar 21. april, jf. <https://deltag.aarhus.dk/hoering> **Jorun forhører sig hos Mobilitet, om dette skal forestille at udgøre det for den støjbelastningsmåling, som vi blev stillet i udsigt i 2023 af transportministeriet. Som vi umiddelbart læser støjhandlingsplanen, er der hverken planlagt nye tiltag eller målinger i og omkring Hjortshøj. Vi afventer svar fra Mobilitet og aftaler afhængig af svaret, om vi skal sende et høringssvar, hvor vi italesætter støjen fra Djurslandsmotorvejen.**
 - g. Cykelstiprojekt – noget nyt? **Vi afventer udspil fra THM og Gammel Egå.**
 - h. Folkehuset – noget nyt?: **Det ser ud til at Folkehuset i Hjortshøj er fredet. Vi bakker dog fortsat aktivt op om Folkehuset i samarbejde med formanden for Folkehuset. Pia fortsætter korrespondancen.**
 - i. Helhedsplanen – noget nyt?: **Søren holder øje med nyt fra Teknisk Udvalg og fra Byrådet og råber vagt i gevær, så snart helhedsplanen rører på sig.**
 - j. Mail fra Lone Telling, Natur, MTM, 31. jan. ang. Orientering om og invitation til indvielse af nyt skov- og naturområde (indvielse 8. maj). **Et sympatisk projekt, dog ikke særlig relevant for Hjortshøj. Vi sætter dog pris på invitationen alligevel.**
 - k. Ansøgninger til Oplandspuljen – noget nyt? **Ansøgning om keramikværksted er sendt, og vi afventer svar.**
 - l. Planlægning af orienteringsmøde om puljen: **Vores kontaktperson var gået på barsel, inden det var lykkedes os at finde en dato, hvor alle interessenter kunne deltage. Jorun har skrevet til Medborgerskab, og vi satser nu på en dato efter generalforsamlingen, så nye bestyrelsesmedlemmer får mulighed for at deltage.**
4. Kommende møder:

- a. Fællesrådsseminar 27. maj kl. 16.30-21.30 i Turbinehallen, jf. mail fra MTM 22. marts 2024. Vi tilmelder deltagerne fra Hjortshøj, når vi har fået valgt en ny bestyrelse d. 10. april.
 - b. Generalforsamling i Landsbyliv 18. april kl. 19.30-21.30. Landsbyforum har mulighed for at udpege en repræsentant til bestyrelsen – det har været Bjarne, men vil en anden tage over? Søren og Jorun har ikke mulighed for at deltage d. 18. Vi prøver at spørge et af de nye bestyrelsesmedlemmer (eller suppleanter).
 - c. Med Hjerter for Aarhus – skal vi fortsat deltage i dette netværk? Bjarne har skrevet til dem og spurgt, om Landsbyforum kan være med på sidelinjen. Det må vi gerne, og det er vi glade for.
 - d. Andet? Nej.
5. Planlægning af generalforsamlingen og debatmødet om vand 10. april kl. 17.00-19.30
- a. Diverse praktikaliteter, bl.a. om vi skal stille sandwichskiltene op. Bjarne har printet dagsorden og plakat og sætter skiltene op ved Brugsen og/eller stationen. Søren har sat opslag op hos Brugsen. Jorun har lagt det på Facebook. Pia sætter opslag og i AIH.
 - b. Ingen rettidigt indkomne forslag
 - c. Forslag til dirigent og referent til gf. Hvis ingen andre melder sig, tager Lasse gerne rolle som dirigent og Jorun som referent.
 - d. Revisorer – stiller de op igen? Vi kan lige nå at spørge inden generalforsamlingen...
 - e. Udkast til beretning. Bjarne har skrevet et udmærket udkast, som bestyrelsen er meget tilfreds med.
 - f. Andet?
6. Ansøgning om tilskud fra MTM, deadline 15. april NB! Jf. mail 23. februar 2024. Jorun har skrevet et udkast, som de andre kommenterer på/tilføjer til inden deadline.
7. Oplysninger om foreningen til Sparekassen Kronjylland, jf. mail 27. marts 2024. Bjarne har sendt mail til banken og meget bestemt bedt dem om at vente til efter generalforsamlingen. Vi følger op på det efter generalforsamlingen.
8. Koder m.v. til Landsbyforums website og bestyrelsesmail. Hvem skal modtage bestyrelsesmailen? Den nye bestyrelse tager stilling til sagen.
9. Dato for næste møde: Vi sætter en dato i den nye bestyrelse.
10. Evt. Intet